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Nagy volt az öröm a zuglói 
Szent István Király Zeneiskola 
és Alapfokú Művészetoktatási 
Intézményben. Az önkormány-
zat jóvoltából ugyanis novem-
berben egy korszerű, műfüves 
sportudvarral gazdagodott az 
intézmény. Az ajándék olyany-
nyira fellelkesítette az intézmény 
vezetését, hogy hallani sem akar-
tak a pályaavató tavaszra történő 
elhalasztásáról. Dacolva a hideg, 
esős őszi időjárással, már no-
vember végén ki kívánták fejezni 
a hálájukat a fenntartónak.

November 27-én, az átadás 
napján igazi késő őszi időjárás 
fogadta az iskolába látogató 
vendégeket. A hideg borongós 
idő mellett az eső is nagy inten-
zitással esett, így az ünnepség 
protokolláris részére a Columbus 
utcai zeneház koncerttermében 
került sor. A meghívott vendégek 
közül dr. Weinek Leonárd polgár-
mester és Mészöly Kálmán egy-
kori világválogatott labdarúgó, a 
Magyar Labdarúgó Szövetség 
elnökségének tagja is beszédet 
mondott. Záborszky Kálmán is-
kolaigazgató pedig alig talált 
szavakat rá, hogy megköszön-
je a fenntartónak a beruházást. 
Az ünnepség egyetlen fellépője 
a Szent István Király Zeneiskola 
kamarazenekara volt, a szokat-
lan helyszínen pedig a sportos 
dízájnt egy Debrecen és egy Fe-
rencváros mez kifüggesztésével 
próbálták megteremteni a szer-
vezők. Azt azonban nem lehe-
tett elvárni a vendégektől, hogy 
a műfüves sportudvar felavatá-
sát is egy koncertteremben él-
vezhessék végig, ezért a proto-
kolleseményeket követően az 
ünneplők a sportudvarra men-
tek. Szerencsére addigra az eső 
alábbhagyott, így azt a néhány 
percet, melyet a szalagátvágásra 
szántak semmi sem zavarta. 

A senki nem zavarta viszont 
nem illene ide, hisz éppen ez az, 
amiért e történetnek nagyobb 
teret szenteltünk. A Szent Ist-
ván Király Zeneiskola ugyanis 
Zuglónak azon részén található 
(a Thököly úttól nem messze, a 
Columbus utcában), ahol már 
minden centimétert beépítettek. 
Sajnálatos módon az iskola mel-
letti területre is egy társasházat 
húztak fel. Innentől kezdve pedig 
a lakók és az oktatási intézmény 
viszonya magyarossá vált. A la-
kók húzták a szájukat, ha a ze-
neiskolában zenéltek, és akkor is 
elégedetlenkedtek, ha a diákok 
az udvaron hangoskodtak. Az 
iskola vezetősége megpróbált 
kompromisszumot kötni a tár-
sasházzal. Többek között abba 
is belement, hogy a ház játszóte-
rét az iskola területén alakítsák ki 
(a szomszéd telek beépítettsége 
zuglói gyakorlat szerint nagyobb 
a megengedettnél), amit a lakók 
egy erre a célra épített kapun ke-
resztül közelíthettek meg. 

Ilyen előzményekkel érkeztünk 
el az ominózus november 27-hez, 
amikor a fent említett műfüves 
20×12 méteres kis sportpályát 
szerette volna átadni az önkor-
mányzat és az MLSZ képviselő-
je. De dr. Weinek Leonárdnak és 
Mészöly Kálmánnak ezúttal nem 
csak boldog pedagógusokkal és 
vidám diákokkal kellett farkas-
szemet néznie. Az ünneplőket 

A zeneiskola diákjai ne zenéljenek, és ne focizzanak!

Az ünnepélyes átadáson papírrepülőket dobált és vidofelvételeket 
készített a békétlen szomszéd. Ne focizzanak a diákok?

ugyanis a szomszéd ház erké-
lyéről lelógatott üzenet fogadta, 
mely szerint a lakók nagyon nem 
szeretnék, ha a műfüves sport-
udvar hosszú életű lenne, és so-
káig az ablakuk alatt maradna. A 
ház hangadója, Kiss András má-
sodik emeleti ablakából folyama-
tosan videózta az iskolaudvaron 
történteket, egy ismerőse pedig 
fényképfelvételeket készített. Ez-
zel természetesen személyiség-
jogokat sértettek, hisz a törvény 
tiltja a más telkén történtek rögzí-
tését. Kiss úr azonban még ezen 
is túlment, ugyanis üzeneteit tar-
talmazó papírrepülőket indított 
útjára az ablakából. Ezek a légi 
járművek a két telek közelségé-
ből fakadóan egytől egyig a mű-
füves pályán landoltak. 

A diákok rendkívül humoros-
nak találták a dolgot, számukra 
Kiss úr gesztusa egyenértékű 
volt egy felnőtt ember devianci-
ájával. A szókimondásáról híres 
Mészöly Kálmán sem rejtette vé-
ka alá a véleményét. Dr. Weinek 
Leonárd polgármesternek kö-
telessége volt ebben a helyzet-
ben is politikusként viselkedni, 
így miután az egyik papírrepülő 
pont a mellkasán landolt, a jár-
mű „tartalmát” megosztotta a je-

lenlevőkkel. A levélben a lakók 
(élükön Kiss úrral) tiltakoztak a 
pálya, a villanyvilágítás ellen, 
szerintük a zeneiskolában is túl 
hangosan próbálnak a gyerekek, 
és véleményük szerint az lenne 
a leghelyesebb, ha a zeneiskola 
koncerttermestül, sportpályástul 
egy másik helyre költözne.

Kiss úr akciója sem tudta 
azonban meggátolni a szalagát-
vágást, s miután a protokollven-
dégek átadták a létesítményt, a 
diákok azonnal egy focimeccsbe 
kezdtek. Kiss úr, hogy zavarja a 
programot, a Sziámi együttes le-
mezét betéve bömböltetni kezdte 
a lejátszó-készülékét. Ha ironiku-
sak kívánnák lenni, akkor azzal 
zárnánk rendhagyó tudósításun-
kat, hogy a zenei aláfestés mel-
lett zajló labdarúgó-mérkőzés 
méltó zárása volt a zeneiskola 
műfüves pályaavatójának. (M)

A Nagyréti Erdei Iskola Köz-
hasznú Alapítvány neve ez idáig 
ismeretlen volt a XVI. kerületben, 
Az elsősorban gyerekek nyá-
ri táboroztatásával foglalkozó 
közhasznú alapítvány azonban 
egyéb tevékenységével hívta fel 
magára a figyelmet. Szponzo-
rok – köztük a Prímagáz vagy a 
Paksi Atomerőmű – ugyanis egy 
többállomásos konferencia-so-
rozatot szervezett a megújuló 
energiaforrásokról. A programot 
már több városban is sikerrel 
megszervezték, és a kezdemé-
nyezést az első pillanattól kezdve 
nagy érdeklődés övezte. 

Ez a konferencia-sorozat no-
vember 30-án a XVI. kerületbe, 
azon belül pedig Mátyásföldre 
is megérkezett. Köszönhetően 
annak, hogy az alapítvány kura-
tóriumának elnöke, Kékesi Már-
ton a Kisgazda Polgári Egyesület 
budapesti elnökeként számos 
jó kapcsolattal rendelkezik. Töb-
bek között jó barátságban van 
Medve Lajossal, a XVI. kerületi 
kisgazdák vezetőjével is, akivel 
megállapodtak abban, hogy, ha 
alkalmas helyszínt találnak a ren-
dezvénynek, akkor a konferen-
cia-sorozat egyik állomása a XVI. 
kerület lesz majd. Kovács Balázs 
fővárosi képviselő azonnal az 
ügy mellé állt. Ő egyrészt az ön-
kormányzat és Kovács Péter pol-
gármester támogatását szerezte 
meg, másrészt Szemler István 
elnökkel megállapodott abban, 
hogy az MLTC a klubházát a kon-

ferencia szervezőinek rendelke-
zésére bocsátja.

November 30-án közel száz fő 
részvételével zajlott a rendezvény. 
A téma (a megújuló energiafor-
rások) mellett az előadók szemé-
lye is sokakat érdekelt. A rendez-
vényen szót kapott Kovács Péter 
XVI. kerületi polgármester, aki 
elsősorban a mátyásföldi uszo-
dában használt napelemek fon-
tosságát és hasznosságát ecse-
telte. Puskás Péter, a III. kerület 
alpolgármestere az energiata-
karékos megoldásokra készített 
programot az önkormányzatok 
számára. A kerületükben történő 
gyakorlati kivitelező munkákból 
mutatott be néhányat.

Prof. Dr. Göőz Lajos Nyíregy-
házi Főiskola tanára: előadásá-

Önkormányzati konferencia a megújuló energiaforrásokról

ban a földhő hasznosításának 
Magyarországi lehetőségeivel 
ismertetett meg bennünket. Rá-
mutatott, hogy egyszerű és gaz-
daságos megoldásokat kell ke-
resnünk, és ki kell használnunk 
a hazai kedvező geotermikus és 
geotermális adottságokat. 

Hetesi Zsolt előadásában a 
növekedés határait elemezte. Rá-
mutatott, hogy a nem megújuló 
(hagyományos) energiaforrások 
milyen rövid időn belül fogynak 
ki a Földünkből. Fontos kihasz-
nálni a magyar adottságokat a 
biomassza, a napos órák és ahol 
lehetséges, a föld hőjének hasz-
nosítása terén. 

Dr. Hajdú József: A biomasz-
sza, mint energiaforrás című 
előadásában Magyarország 
energiafelhasználásában a bio-
massza jelentőségét mutatta be. 
A biomassza energetikai hasz-
nosításának összefüggéseit il-
letően kitért a energiastratégia 
kérdéseire és az Európai Unió 
elvárásainak teljesíthetőségé-
re is. A biomassza felhasználá-
sán belül bemutatta a biogáz és 
bioüzemanyag hasznosítási le-
hetőségeit.

Ádám Béla az Építéstudo-
mányi Egyesülettől a hőszivaty-
tyú-technológiák beépítésének 
fontosságát ismertette. 

Hiri István az önkormányzat-
ok számára hasznosítható térin-

formatikai megoldásokat mutatott 
be, kiemelve a Boston városában 
kialakított megoldásokat.

Tóth László, az MTA dokto-
ra A magyarországi szélenergia 
hasznosítás jelentősége gya-
korlati és aktuális kérdései című 
előadásában, rámutatott, hogy 
ha a fenntartható fejlődés a cé-
lunk, ha nem akarjuk tönkreten-
ni a környezetünket, akkor na-
gyobb arányban kell a megújuló 
energiaforrásokat használnunk. 
A szélerőművekben rejlő kapa-
citásbővítés lehetőségét ismer-
hették meg a hallgatók. Felhív-
ta a figyelmet, hogy a megújuló
energia-felhasználás Magyaror-
szágon nem rendezett. Kitért 
a szabályozás anomáliáira és 
ezzel kapcsolatban a kívánatos 
változtatásokra, a szélenergiából 
termelt villamos energia átvételi 
árának kialakításáról. Különös te-
kintettel, hogy a jövő energiáinak 
50%-a szél lesz.

Medgyesy Balázs a Corvinus 
Egyetem tanára, a FIDESZ Zöld 
Tagozatának elnöke rámutatott, 
hogy a változás és az ebből kö-
telezően eredő fejlődés hihetet-
lenül gyors. Éppen ezért óriási 
szemléletváltozásra van szükség 
az egyes országok vezetőinek 
hozzáállásában. És végre már 
nem csak szavakban, hanem tet-
tekben is.

Olgyay Szabó Attila, a KPE 
gazdasági tanácsadója kitért 
az önkormányzatok által gene-
rált beruházások fontosságára, 
különös tekintettel a szociális lé-
tesítményeknek az átalakítására 
valamint az önellátó rendszerek 
kialakítására. Kulcsfontosságú a 
gazdasági függetlenségre és a 
mind teljesebb önállóságra való 
törekvés.

Kékesi Márton a KPE el-
nökségi tagja Az energiaellátás 
biztonsága c. előadásában az 
energiaellátás kül-, és biztonság-
politikai vonatkozásait vizsgálta. 
Felhívta a figyelmet arra, hogy a
diverzifikáció, a megújuló ener-

giaforrások alkalmazása a to-
vábbiakban már nem elsősorban 
energiaügyi, hanem kül-, és biz-
tonságpolitikai probléma. 

Takács István településfej-
lesztési doktorandusz elmondta, 
hogy el kell készíteni a települési, 
mikró és kistérségi energiagaz-
dálkodási koncepciót. Ezek alap-
ján lehet elkészíteni a megyei, 
régiós energiagazdálkodási kon-
cepciókat. Szakértői anyagnak 
kell alátámasztania a megújuló 
energiákkal kapcsolatos beru-
házásokat. A magyar kis- és kö-
zépvállalkozásokra támaszkod-
va tudunk csak eredményesen 
küzdeni a munkanélküliséggel, a 
gazdasági visszaeséssel.

Medve Lajos, a Szilasmenti 
Kisgazda Polgári Egyesület el-
nöke zárszavában elmondta: az 
országos KPE és a Szilasmenti 
kisgazdák egyik fő feladatuk-
ként határozták meg: minél szé-
lesebb körben megismertetni az 
alternatív, megújuló energiák fel-
használásának elméleti és gya-
korlati lehetőségeit az emberek-
kel. A konferenciasorozat célja, 
hogy előmozdítsa a megyei és 
a  szűkebb, körzeti energiapoli-
tika szükséges változását, a ter-
mészet adta energiaforrások na-
gyobb mértékű felhasználásával.

Magyarország előtt hatalmas 
lehetőségek vannak, ha azt ész-
szerű módon használják ki a 
nemzet javára. Mindez a jövő-
ben szükséges és elkerülhetetlen 
lesz. És ez a jövő nem egy távoli, 
ködbe vesző idő, hanem  maxi-
mum két évtizeden belül helyet 
követel az életünkben. Erre már 
most fel kell készülnünk, sőt, amit 
lehet, már ma meg kell tennünk, 
hiszen mindenki tudja, hogy a 
Föld hagyományos energiaforrá-
sai kifogyóban vannak. Ezenfelül 
mindezek sokszor esztelen kiak-
názásával végveszélybe hoztuk 
a Kék Bolygó ökológiai egyen-
súlyát és a jövő emberiségének 
létét. Óriási feladat vár a követke-
ző kormányra e területen is, hi-
szen a jelenlegi – magát szociális 
kormánynak nevező – valójában 
vad-kapitalista nemzetvesztők-
nek gyakorlatilag nincs energia-
politikájuk – mondta zárszavá-
ban az előadó. (M)

Nemrégiben megható ese-
ménynek adott otthont a buda-
pesti Tornacsarnok. A KSI SE 
tornaszakosztálya ugyanis im-
már hetedik alkalommal rendez-
te meg a Kanyó Éva Emlékver-
senyt.

November 14-én rendezték a 
Nemzeti Utánpótlás-nevelő Inté-
zet területén található Tornacsar-
nokban a Kanyó Éva emlékére 
megrendezett VII. KSI-kupát. 
A rangos nemzetközi tornaver-
senyt idén első ízben a zuglói 
önkormányzat is támogatta. A 
verseny rendezője, a KSI SE 
pontosan 40 éve működik Zug-
lóban, és a verseny névadója 
válogatott versenyzője volt. Mi-
vel a KSI SE mind a mai napig 
elsősorban a zuglói gyerekek 
számára nyújt sportolási lehető-
séget, a kerületi önkormányzat 
is fontosnak tartotta a verseny 
támogatását. 

Az idei emlékversenyen öt or-
szág – Magyarország, Portugá-
lia, Dánia, Izland és Németország 
– tornászai mérték össze a tudá-
sukat. A versenyzők három, ser-
dülő, ifi és felnőtt korcsoportban,
csapatban és egyéniben szálltak 
harcba az érmekért. A rendez-
vényt a hagyományoknak megfe-
lelően ötven KSI SE-s tornász kö-
zös bemutatója nyitotta meg. Ezt 
követően a rendező egyesület 
sportolói virággal köszöntötték 
a verseny névadójának, Kanyó 
Évának a szüleit, illetve két edző-
jét, Maráczi Mártát és dr. Tóth Er-
nőt. Ugyancsak az idei verseny 
krónikájához tartozott, hogy el-
búcsúztatták a versenyzéstől a 
legutóbbi olimpia tornaverseny-
ének egyetlen magyar tornászát, 
Gál Róbertet. A rendezvényen 

természetesen a 2000-ben tragi-
kus körülmények között elhunyt 
Kanyó Éváról is megemlékeztek. 
A sokszoros magyar bajnok és 
válogatott, világbajnoki negyedik 
és hatodik helyezett, IBV-győz-
tes tornász sportolóként a zuglói 
egyesülethez kötődött. 

A 2009. november 14-én lebo-
nyolított verseny rangját növelte, 
hogy a díjátadásból neves sze-
mélyek is kivették a részüket. A 
család részéről a legjobb geren-
dagyakorlatot bemutató magyar 
versenyzőnek (ez volt Kanyó Éva 
legerősebb szere) Rózsa Csilla, 
Kanyó Éva lánya adta át a család 
által alapított Vándorserleget. A 
díjátadók között a verseny fő tá-
mogatóját, a zuglói önkormány-
zatot Szűcs István alpolgármes-
ter és Máténé Virág Krisztina, a 
Társadalmi Kapcsolatok Bizott-
ságának külsős tagja képviselte, 
az egykori Bp. Honvéd válogatott 
tornásznője, aki elmondta, hogy 
a magyar tornasport ma rendkívül 
mély válságban van, egyre-másra 
szűnnek meg a tornaszakosztály-
ok, és egyre szűkülnek az edzők 
merítési lehetőségei is. Ezért az 
idei Kanyó Éva Emlékverseny 
nem csak a tornáról szólt. A bará-
tok, egykori pályatársak ugyanis 
létrehozták a Kanyó Éva Alapít-
ványt, melynek segítségével az 
utánpótlásképzést kívánják majd 
támogatni. 

Az emlékverseny megrende-
zését és lebonyolítását nagyon 
szép és nagyon fontos dolognak 
tartom, hisz az emlékezésen kívül 
a Magyar Torna nagyjai is min-
dig részt vesznek a versenyen; 
Csisztu Zsuzsanna, dr. Magyar 
Zoltán és Csollány Szilveszter, 
akik egyben díjakat is adnak át.

Kanyó Évát ma sem feledték el

Az emlékverseny díjait Virág Krisztina adja át
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A magyar gazdasági mentőcsomag
Tételezzük fel, hogy a központi kormányzat mindannyiunknak 

ad kb. 1.000.000 Ft-ot. Ha ezt a pénzt elköltjük a Sárkány Cen-
terben vagy a Józsefvárosi piacon, a pénz Kínába kerül. Ha ben-
zint veszünk rajta, akkor az araboké vagy a norvégoké lesz. Ha 
komputert veszünk, akkor Indiába és Hong Kongba jut. Ha gyü-
mölcsöt, zöldséget vásárolunk, akkor Hollandiáé, Spanyolorszá-
gé, Olaszországé, Egyiptomé és Iráné lesz. Ha kisfogyasztású és 
jó autót veszünk, Japánba, Németországba, Spanyolországba 
kerül. Ha semmire sem jó elektronikus kütyükre költjük, akkor a 
pénz Tajvanra vándorol, és nem segíti az magyar gazdaságot. Az 
egyetlen lehetséges mód, hogy a pénzt itthon tartsuk Magyaror-
szágon, ha lányokra, jó magyar borra és pálinkára költjük, mert 
ezek garantáltan hazai termékek!

teljeskörû biztosítási ügyintézés

Karosszéria javítás,
fényezés,

A N KUTÓ- AGY FT.
1165 Újszász u. 43.

Tel: 403-7852, 402-0251

Lombháború

Idén ősztől az egész kerületre kiterjesztette a lomb-begyűjtési akci-
óját a XVI. kerületi önkormányzat – korábban csak Mátyásföld egyes 
részeiről gyűjtöttek. Az elszállítást, ütemezetten egy komposztáló cég 
végzi, és ez eddig igen sikeresen működött. Most is minden rendben 
lenne, ha a kerületi lakosság nem élt volna ilyen mértékben az ingye-
nes elszállítás lehetőségével. Valami hihetetlen mennyiségű lombot 
zsákoltak be a lakosok, amit nem csak elszállítani, hanem tárolni is 
nehezen megoldható feladat. A lombok nem is férnek el az önkor-
mányzati cég Demeter utcai telephelyén (felső képünkön a lomb fel-
dolgozása folyik), ezért ideiglenes tárolóhelyül a János utcai napközis 
tábor területét is igénybe kellett venni (lenti kép). Itt mintegy három 
méter magas lombhegy halmozódott fel, és még nincs is begyűjtve 
minden kirakott zsák. Közben aktivizálódtak a környezetvédők is, akik 
szerint nem szabad a lombot ilyen mértékben elszállítani, mert kifogy 
a talajerő a kerületből. Most egyelőre minden illetékes, erejét megfe-
szítve küzd a lombos feladattal, de nem kizárt, hogy a jövőben vala-
milyen más megoldást kell majd választani. (F)


